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PROTOKÓŁ NR 2/2015 

Z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Gminy 

Pruszcz Gdański w dniu 18.02.2015 r.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Przygotowanie gminy do przyjęcia 4-latków do przedszkoli – zgodnie z ustawą 

o systemie oświaty; 

2. Dofinansowanie dowozu dzieci z Żukczyna do szkoły w Kłodawie; 

3. Zajęcia w szkołach podczas ferii; 

4. Wolne wnioski. 

O przysłuchiwanie się obradom komisji zwrócili się: radna Powiatu Gdańskiego 

Karolina Helmin-Biercewicz, dyrektor Przedszkola Niepublicznego X ze swoim 

pełnomocnikiem prawnym. Przewodnicząca Komisji poprosiła o chwilę przerwy, aby 

upewnić się, czy goście mogą uczestniczyć w posiedzeniach komisji.  Goście zostali 

poinformowani, że mogą przysłuchiwać się obradom bez prawa głosu.   

1.  Przygotowanie gminy do przyjęcia 4-latków do przedszkoli – zgodnie z 

ustawą o systemie oświaty;  Referuje p. Bożena Chodkowska i p. Lidia Gitler ( 

pracownicy merytoryczni Urzędu Gminy Pruszcz Gdański ). 

P. Chodkowska poinformowała, że ustawa o systemie oświaty nałożyła na samorząd 

obowiązek zapewnienia dzieciom 4-letnim, których rodzice zechcą posłać dziecko do 

publicznego oddziału przedszkolnego za tzw. „złotówkę” miejsca w publicznych 

przedszkolach lub w przedszkolach niepublicznych (na zasadach obowiązujących w 

przedszkolach publicznych). Placówek niepublicznych na terenie gminy jest w chwili 

obecnej 18. 

Dodatkowy nabór jest możliwy tylko wówczas, jeśli będą wolne miejsca.  

Jeżeli gmina nie zapewni miejsc w publicznej placówce, wówczas w drodze 

otwartego konkursu ofert zostaną wyłonione placówki przedszkolne niepubliczne, 

które będą działały na zasadach przedszkola publicznego. W tych placówkach będą 

pobierane opłaty nie wyższe niż opłaty ustalone uchwałą rady gminy dla przedszkola 

publicznego, to znaczy że korzystanie z wychowania przedszkolnego w wymiarze 

przekraczającym 5 godzin dzienne jest odpłatne. Opłata za każdą godzinę zajęć 

powyżej 5 godzin wynosi 1 zł. 

P. Chodkowska stwierdziła, że w chwili obecnej gmina nie jest w stanie dokonać 

wyliczeń potencjalnych przedszkolaków – 4-latków, których rodzice zdeklarują 

posłanie ich do publicznych przedszkoli, ponieważ rekrutacja będzie dotyczyła dzieci 

zamieszkałych a nie tylko zameldowanych. A taki rejestr nie istnieje.  

P. Gitler  poinformowała, że mieszkańców przybywa i dopiero po rekrutacji do końca 

kwietnia będziemy znali  liczbę przedszkolaków. 4-latki w przedszkolu to prawo, a nie 



obowiązek.  Za 2 lata to prawo będą miały 3-latki, to również będzie wyzwanie dla 

gminy i jej budżetu. 

W przypadku nieprzyjęcia dziecka 4-letniego do przedszkola publicznego 

wskazanego przez rodzica wójt jest obowiązany wskazać rodzicom inne publiczne 

przedszkole albo niepubliczne przedszkole, które będzie działało na zasadzie 

przedszkola publicznego. W tym celu gmina przeprowadzi konkurs dla przedszkoli 

niepublicznych, a jeśli to nie przyniesie efektu, odbędzie się konkurs dla innych form 

– punktów przedszkolnych. 

Radny Kardasiński  zapytał, czy jest możliwe, że komisja podejmie uchwałę 

dotycząca konkursu dla przedszkoli niepublicznych na prawach przedszkola 

publicznego, aby przyśpieszyć proces. P. Chodkowska odpowiedziała, że do końca 

rekrutacji nie ma takiej możliwości, bo nadal nie wiemy ile dzieci będzie dotyczył 

konkurs.  

Radny Sampolski prosi, aby kampanię informacyjną w sprawie naboru do przedszkoli  

prowadzili również sołtysi. 

Radna Osowska zapytała, czy podczas rozbudowy szkół gminnych nie pomyśleć o 

budowie zaplecza dla oddziałów przedszkolnych.  

P. Chodkowska poinformowała, że sołtysi otrzymają informację o zasadach rekrutacji 

dzieci do przedszkoli. 

Informację będzie można znaleźć również na stronie gminy i stronach placówek. W 

rozbudowywanych szkołach nie ma miejsca na oddziały przedszkolne.  

Radny Kardasiński zapytał jak gmina rozwiąże sprawę dowozu 4-latków do 

przedszkoli jeśli odległość będzie większa niż 3km. P. Chodkowska i p. Gitler  

odpowiedziały, że obowiązkowym dowozem są objęte 5-latki, 4-latków to nie dotyczy.  

2. Dofinansowanie dowozu dzieci z Żukczyna do szkoły w Kłodawie; 

22 uczniów z Żukczyna dojeżdża do szkoły w Kłodawie na terenie gminy Trąbki 

Wielkie, a obwód szkolny znajduje się w Wojanowie. Ze strony mieszkańców i gminy 

Trąbki padła propozycja, aby gmina Pruszcz Gdański dofinansowała w kwocie ok. 

6000 zł. dowóz dzieci z Żukczyna. W chwili obecnej autobus zatrzymuje się i 

zawraca na moście.  

Radna Romik zauważyła, że posyłanie dzieci do szkoły w Kłodawie jest wyborem 

rodziców. Część dzieci uczęszcza przecież do szkoły w Wojanowie.  

Radny Kowalski stwierdził, że zostało ustalone bezpieczne miejsce zawracania 

autobusu i należy z rodzicami porozmawiać, aby nadrobili trochę drogi i na to miejsce 

odprowadzali dzieci. 

Radna Chmielowiec zauważyła, ze należy przekonywać rodziców, aby korzystali z 

udogodnień oferowanych przez gminę i  wybierali szkołę obwodową.  

3.  Zajęcia w szkołach podczas ferii; 

Radni podsumowali zajęcia w szkołach podczas ferii. We wszystkich placówkach był 

różnorodny wybór zajęć - odbywały się kuligi, wyjścia do kina, gotowanie, zawody 

sportowe.  

4. Wolne wnioski; 



Radny Sampolski wnioskuje, aby bez autoryzacji nie upubliczniać jego wypowiedzi z 

prac komisji. Radny Sampolski prosi o spotkanie komisji w sprawie sportu z dyr. 

Gotartowskim i trenerami różnych sekcji.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Romik poinformuje o terminie takiego spotkania, bo 

rozmowy zostały już podjęte.  

Zakończenie posiedzenia Komisji 

Protokołowała radna Weronika Chmielowiec 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Podpisy członków Komisji:  

1 – Ewa Romik –   ……………………………………………………… 

2 – Janusz Sampolski – ………………………………………………... 

3- Białek Krystyna……………………………………………………….. 

4- Chmielowiec Weronika………………………………………………. 

5- Kardasiński Karol…………………………………………………….. 

6- Milewski Lech………………………………………………………… 

7- Osowska Małgorzata………………………………………………... 

8- Szramuk Józef……………………………………………………….. 

9- Rusztyn Renata…………………………………………………….... 

10- Zalewski Zygmunt……………………………………………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


